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Arbejds ministeren (Lauge Dahlgaard): Ja, 
. jeg vil først takke udvalget for et hurtigt og 

rationelt tilrettelagt arbejde. Der har jo i 
denne korte folketingssamling været frem- 
sat to sæt lovforslag om ændring åf arbejder- 
beskyttelseslovene, og det er sket ud fra en 
formodning om, at det var et så stort stof, 
at det ville være vanskeligt for folketinget 
at komme igennem det i løbet af elf folke- 
tingssamling. Derfor blev det altså delt op 
sådan, at de ting, som hastede stærkest, 
kom i lovforslag for sig selv. Den formod- 
ning om, at man ikke kunne nå det, har 
altså ikke slået til, og - jeg takker udvalget 
for, at man er kommet igennem hele stoffet. 

Jeg vil også meget gerne følge udvalgets 
henstilling om at undersøge en ændret 
struktur af lovene, herunder en samling af 
de tre arbejderbeskyttelseslove i én og ud- 
skillelse af detailbestemmelser i lovene til 
administrativ fastsættelse. Selv på dette 
sidste område er det jo vigtigt, at det gives 
til kende her fra folketinget, at man ønsker 
dette. At tage  detailbestemmelser fra lov- 
givning og fremover måske prøve at. klare 
det administrativt er jo noget, som man 
gerne først skal have en tilkendegivelse fra 

- folketinget om, og den er altså kommet. 
Jég kan stille i udsigt, at de konkrete 

spørgsmål om . ændringer i loven, man har 
nævnt i betænkningen, vil kunne nås til 
næste folketingssamling, og i den forbindelse 
skal vi også nok se på, om dér er nogle pro- 
blemer med hviletidsréglerne for; havne- 
arbejderne. Jeg kan også til hr. Johan 
Philipsen sige, at med hensyn til spørgs- 
målet om; dagslysreglerne bl. a. i forbindelse 
med slagterierne skal jeg fremme iværksæt- 
telsen af de sagkyndige undersøgelser, som 
dette spørgsmål kræver. 

: Hermed sluttede forhandlingen. I 

Der foretoges først afstemning vedrørende 
forslag , til lov om ændring af lov om al- 
mindelig arbejderbeskyttelse. (Almindelig 

홢 revision). 

Lovforslagets § § 1 - 4  og dets overgang til 
tredjebehandling < 
vedtoges uden af stemning., 

Første næstformand ,,(Kal' Andresen): Jeg 
foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 

behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse mod dette forslag, 
betragter jeg det som vedtaget. (Ophold). 
Det er vedtaget. 

Man gik dernæst til afstemning vedrø- 
rende forslag til lov om ændring af lov om 
arbejderbeskyttelse inden for handels- og 
kontorvirksomhed. (Almindelig revision). 

Lovf orslagets §§ 11 og 2 og déts overgang til 
tredje ,behandling ,, 
vedtoges uden af stemning.. 

Første næstformand (Kaj Andresen): Jeg 
foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden, fornyet udvalgsbehand- 
ling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette 
forslag, betragter jeg det som vedtaget. 
(Ophold). Det er vedtaget. , 

Man gik dernæst tiL afstemning vedrø- 
rende forslag til lov om ændring af lov om 
arbejderbeskyttelse inden for landbrug, 
skovbrug og gartneri. (Almindelig revision). 

Lovforslagets 88 1-3 og déts Overgang til 
tredie bèhandling 
vedtoges uden afstemning. 

' Første ó r m a i i d '  (Kay' Andresen): Jeg 
foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse mod dette for,sla'g, 
betragter jeg det som vedtaget; (Ophold). 
Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var : 

Anden behandling af forslag til lov om 
folkeregistrering. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 29) 
findes i tidenden sp. 581, udvalgets betænk- 
ning i tillæg Bi sp. 821). ; ! 

, Der var stillet 4 ændringsforslag i betænk- 
ningen. v s 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor- 
slagene og spørgsmålet om lovforslagets 
overgang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 
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Hans Hækkerup: Jeg skal tillade: mig på 
hele udvalgets vegne at-, anbefale de, af inden- 
rigsministeren stillede i 4 ændringsforslag. 
Det væsentligste er vel, 'at folketinget bliver 
repræsenteret i personregistreringsrådet. 
Dét har der været stærkt ønske om i udval- 
get, og indenrigsministeren har ubøjet sig 
herfor. : 4. ; 홢 

Jeg anbefaler ændringsforslagene" og lov-, 
forslaget til vedtagelse ved tredje'behand- 
l i n g . .  홢 , : , . ! J 

Kjær Rasmussen: Det er åbenbart, faldet 
i min lod i dag at være den, der kommer 
efter ̂ indenrigsministeren; Jeg har før på 
mit pa-rtis vegne udtalt 'sympati for ;det 
centrale; personregister, men tiden, er iiü 
kommet, slrvHor jeg må have svar på, om ,.bp,,- 
lysninger fra politiets efterretningstjeneste 
og militærets ditto vil blivé indkodet på 
CPR. Svarer ministeren nej, vil vi være i 
stand til at støtte^ forslaget, derunder æn- 
dringsforslagene i betænkningen, naturligvis. 
1 Er der'derimod tale om, at førnævnte:op:- 
lysninger-skal skal'indkodes, vil 'vi ikke være vi- 
stand til at stemme for forslaget. Dette land 
har jo før oplevet, hvad oplysninger af 
førnævnte art kan bruges til i en fremmed 
magts, hænder. : » . V 

Indenrigsministeren (Poul Sørensen): Jeg 
takker - udvalget for behandlingen. af lov- 
forslaget og den enstemmige tilslutning. i 

Jeg kan svare hr. Kjær Rasmussen, at 
det bliver der ikke tale om. 홢 K-  ̂ : 

' Hermed sluttede, forhandlingen. 

,: §§ I og 2, ændringsforslag nr. 1, § 3, således 
ændret, §§ 4 og 5, ændringsforslag nr. 2 Q M 
en ny affattelse af § 6, § 6 i den ændrede 
affattelße, §§ 7-9, ændringsforslag nr. 3, 

: .§ 10, således ændret,  ændringsforslag nr. 4 
om en ny affattelse af § 11, § 11 i den æn- 
drede affattelse og §§ 12-14 
vedtoges uden afstemning. ? 홢 ; 

Lovforslagets overgang til tredje behandling \ 
vedtoges 'uden i afstemning. 

홢 Fyrste næstformand (Kaj Andresen): Jeg j 
foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje ! 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. j 

, Hvis ingen gør indsigelse1 mod dette forslag,: 

betragter jeg det som vedtaget. (ppnötd). 
. Dét er vedtaget. ; 홢 

Den næste saig:på dagsordenen var;.- 홢 

4ndên" oéliapdling af forslag til lov om ,/qt 
syf^ngsmæssiøj^o'fanstaltninger. 

(Første 'behanMing'.af1lovforslaget (tir..80) 
findes i tidenden sp. 1948, udvalgets betænk- - > 
ning i tillæg B: sp. §if)\ - J 'r; 

i Der var  i k k e  stillet ændringsfpsslagj vv, 

Lovforslagets paragraffer;, og, spjørgsmalet 
om dets overgang til trédj e behandling sat- 
tes til f ö ^ a n ^ ^ ' - . ü n ^ . . " ;  ... 

Jens. Peter Jensen (Soiø'!iamt); Det skal 
kun v%ß ^åhslcé kort. Ved første behandling 
sagde jeg pa vens-ures vegne,'; af' v. 
méget 'mt sympati for.detteiprslag.1 Dét er ; 홢», 
ikke, fordi vi er alt for glade véd dét endntt, 
men jeg synes, at jeg skylder at sige eu 
kompliment til, handelsministeren og hans 
embedsmænd, fordi d!ê  ' fremskaffet, 
mange fortrinlige oplysninger, pg der h a r  
været et'.godt materiale i det, som har gjort; 
at vi nu kan sige, at vi med god samvittig- 
hed støtter forslaget. > > * 

Poul Dam: Jég .må; sige, >åt jeg har været 
noget bekymret ved, dette lovforslags § 1,' 
stk. 2,' som vi også talte hDm ved iørste " 
behandling, men jeg hår forstået, A,t mini- >! 
steren mener, at der kan være visse situa- 
tioner, hvor; ministeren må kuhrieftræffé 
.foranstaltninger u d e n  a t  'liave 홢 forhandlet 
med folketingets valutaudvalg. 
j Méh'jég vil:^me;;spérge;;'mmisteféni om '' 

jeg' opfagtede .det ri^igt-Bälelies,1' åtibéstém> 
melsens : foI'mulering: inå iiidébære e n  for- 
pligtèlsé for ministeren til k u n  at træffe 
bestemmelser 'ilden >;^aIu1/å^d;vialget^''''EYk 
det er absolut umulige at få indkaldt-valuta- 
udvalget hurtigt nok. Og for det' andet, 
oin ministeren er enig i -  hvis idef skal 
fastsættes et stirre kompleks5 af- bestem- 
melser at de, der haster og ikke kan 
'åfVénté, <må gennemføres isoleret, råen dé; 
dêr : {kaIÌ' ; vente, må afvente, at vaiutaud- 
valgét; indkaldes. 

-»* Handelsministeren1) (Knud Th*omsén) : i Jeg -. 
vili ,,,'e,rné - takke, ludvalgefr for deirrgrumlige 


